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Рассматривается проблема коэволюции системы Человек – Природа на основе исследования культуры 
чукотского этноса. Вводится понятие «этнический способ производства» как результат взаимодействия 
биологического и социального. Исследуются аспекты влияния цивилизации на культуру чукчей. 
Устанавливается, что «расслоение» этнического способа производства, как фундамента этнической 
культуры ведет к деэтнификации и дезорганизации самого этнического организма. 
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T.A. Brachoun 
“First nature” of the Chukchi ethnic group 

It is considered the problem of Man – Nature system co-evolution on the base of the Chukchi ethnic group culture 
investigation. It is introduced the notion “ethnic way of production” as a result of the biological and the social 
interaction. It is investigated the aspects of civilization influence on the Chukchi people culture. It is concluded that the 
stratification of the ethnic way of production as a fundamental part of ethnic group leads to deethnification of the ethnic 
organism.   
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